
.ote 

Bestuursdienst 

Onden/verp Beantwoording vragen SP inzake gezinnen in de crisisopvi 

steiier E. ten Wolde 

rorfingen 

De leden van de raad van de gemeente Groningen 
te 
GRONINGEN 

Telefoon ( 0 5 0 ) 3 6 7 63 9 3 Bijiagein) 1 

Datum 3 0 AUG 2013 
Uw brief van 

Onskenmerk O S 1 3 . 3 8 5 8 4 1 6 

Uw kenmerk -

Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij bieden wij u ons antwoord aan, op de door mevrouw Van Dijk 
namens de SP gestelde vragen, inzake noodopvang gezinnen in crisissituaties. 
De brief van de vragensteller treft u als bijiage aan. 

Om uw vragen zo goed mogelijk te beantwoorden hebben we de directle van 
Stichting Huis & Toevluchtsoord en Zienn benaderd. Stichting Huis werkt 
voornamelijk in de stad, het Toevluchtsoord heeft clientele uit geheel 
Nederiand. Zienn heeft als werkgebied de drie noordelijke provincies. Wie 
zich waar meldt hangt af van betrokkene en/of eventuele hulpverleners. 

Vraag 1: Kunt u aangeven wat de actuele stand van zaken in de stad is? 
(hoeveel aanmeldingen, hoe vaak moet 'nee' verkocht worden, hoeveel 
gezinnen moeten noodgedwongen de nacht buiten doorbrengen?) Zo nee, 
waarom niet? 

Stichting Huis & Toevluchtsoord bemerkt sinds enige maanden een stijging 
van het aantal aanvragen van gezinnen bij de Maatschappelijke Opvang die 
geen woonruimte meer hebben. Globaal gesproken waren er gemiddeld vijf 
aanvragen van gezinnen per half jaar, het afgelopen half jaar hebben zo'n tien 
gezinnen zich bij de opvang gemeld. De aanvragen varieren: volledige 
gezinnen en alleenstaande ouders met een tot vier kinderen. 
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Biadzijde 2 Gemeente 

groningen 

De locaties vrouwenopvang kennen een stijgende vraag (naar schatting tien 
procent, hoewel dit nog niet geheel is te onderbouwen met cijfers) naar 
directe en acute opvang. 
Het lukt stichting Huis en Toevluchtsoord niet altijd om gezinnen zelf op te 
vangen, zij werken intensief samen met collega instellingen. Door deze 
intensieve samenwerking is het tot nu toe gelukt iedereen te plaatsen, hoewel 
de omstandigheden niet altijd ideaal zijn voor een gezin. Binnen het hostel 
zijn er steeds meer plaatsen door gezinnen bezel en incidenteel worden 
mensen in de nachtopvang geplaatst. 

Vraag 2: Is het college het met de SP-fractie eens dat er in de stad zo snel als 
mogelijk meer opvangmogelijkheden voor gezinnen moet komen? Zo ja, welke 
maatregelen en op welke termijn gaat u treffen om meer 
opvangmogelijkheden te creeren? Zo nee, waarom niet? 

Ons college is het oneens met de SP-fractie om het aantal opvangmogelijk
heden voor gezinnen met spoed te verhogen. Zowel stichting Huis & 
Toevluchtsoord, als Zienn geven aan dat bij hen niet bekend is dat enig gezin 
de nacht op straat heeft hoeven doorbrengen. Waar dit beeld vandaan komt is 
niet duidelijk. Al het mogelijke wordt gedaan om de opvang van gezinnen te 
regelen. Wat de toekomst betreft houden we goed de vinger aan de pols. 
Zo hebben we de corporaties verzocht in de gaten te houden of het aantal 
huisuitzettingen toeneemt (momenteel eerder minder dan meer) en hebben we 
stichting Huis & Toevluchtsoord en Zienn gevraagd na te gaan wat de reden 
is dat gezinnen hun opvang bezoeken. Mocht er een trend ontstaan dat 
gezinnen zich tot de opvang wenden of dat de gegeven informatie daar 
aanleiding toe geeft, dan zullen we dit onderzoeken en zo nodig maatregelen 
treffen. We doelen hiermee ook op preventie. 
Wij zijn van mening dat er beter ingegrepen kan worden aan de voorkant, 
voorkoming van gezinnen in de opvang, dan aan de achterkant, het inkopen 
van extra opvang mogelijkheden. 

Vraag 3: Kunt u aangeven op welke wijze mensen die voor de opvang 
afgewezen worden wel geholpen worden? Is er bijvoorbeeld sprake van actief 
doorverwijzen en begeleiding naar een andere opvangmogelijkheid waar wel 
plek is? Zo nee, waarom dan niet? 



Biadzijde Gemeente 

ijromngen 

De beide opvanginstellingen verwijzen naar andere instellingen. De werk-
wijze verschilt. Zienn verwijst. Stichting Huis en Toevluchtsoord zoekt naar 
andere opiossingen of alternatieven. Mensen die zich in de stad gemeld 
hebben zijn alien onder dak gebracht. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, 
dr.AP. (PeterVRehwir 

de secretaris, 
drs. M 



Aan: het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Groningen 

Groningen, 2 augustus 2013 

Betreft: schriftelijke vragen ex. art. 42 RvO inzake noodopvang gezinnen in crisissituaties 

Geacht college, 

Afgelopen week berichtte het Dagblad van het Noorden dat steeds meer gezinnen in Noord-
Nederland op straat staan, omdat ze de rekeningen niet meer kunnen betalen en omdat de 
opvang in het Noorden tot de nok toe vol zit. 

Stichting Zienn, die mensen in crisissituaties in Groningen, Drenthe en Friesland opvangt, 
moet gemiddeld zestien keer per maand 'nee' verkopen aan wanhopige ouders met kinderen, 
omdat de opvang vol zit. 
Bij de crisisopvang van de Stichting Huis en Toevluchtsoord Groningen en Drenthe is dat niet 
anders, hoewel niet geschikt voor de opvang van gezinnen, komen bij deze organisaties steeds 
meer aanmeldingen binnen. Medewerkers van de instellingen voor maatschappelijke opvang 
moeten de grootst mogelijke moeite doen om de snelgroeiende groep nieuwe daklozen 
onderdak te bieden. 

Het komt voor dat gezinnen de nacht buiten door moeten brengen omdat de opvang 'nee' moet 
verkopen. Bij gebrek aan opvangmogelijkheden voor gezinnen, worden gezinnen uit elkaar 
worden getrokken, kinderen bij pleeggezinnen worden ondergebracht of de vader komt op de 
ene plek en moeder met de kinderen op een andere. De SP schrikt hiervan, maakt zich emstige 
zorgen over de capaciteit van de opvang in de stad Groningen en is van mening dat die 
capaciteit op korte termijn uitgebreid moet worden. 

Naar aanleiding van bovenstaande heeft de SP-fractie de volgende vragen: 
1. Kunt u aangeven wat de actuele stand van zaken in de stad is (hoeveel aanmeldingen, 

hoe vaak moet er 'nee' verkocht worden, hoeveel gezinnen moeten noodgedwongen de 
nacht buiten doorbrengen?). Zo nee, waarom niet? 

2. Is het college het met de SP-fractie eens dat er in de stad zo snel als mogelijk meer 
opvangmogelijkheden voor gezinnen moet komen? Zo ja, welke maatregelen en op 
welke termijn gaat u treffen om meer opvangmogelijkheden te creeren? Zo nee, 
waarom niet? 

3. Kunt u aangeven op welke wijze mensen die voor de opvang afgewezen worden, wel 
geholpen worden? Is er bijvoorbeeld sprake van het actief doorverwijzen en 
begeleiding naar een andere opvangmogelijkheid waar wel plek is? Zo nee, waarom 
niet? 
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